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Vučić je rekao da imamo najveće rezerve gasa u istoriji Srbije. "Naše skladiše u Banatskom dvoru je
puno do čepa i ne trošimo sada nikakve zalihe gasa", rekao je Vučić.

Dodao je da imamo 380 miliona tona gasa u skladištima u Mađarskoj i 284 miliona tona u Banatskom
dvoru.

"Sa tih 660 miliona tona mi u svakom trenutku imamo nesumnjivo dva meseca gasa da nam nijedan
kubni metar ne dođe iz balkanskog ili turskog gasa", rekao je Vučić.

Ističe da u Evropi samo Mađarska ima nižu cenu gasa za stanovništvo.

"I  kada bude nekakvog povećanja cena gasa,  to  neće prelaziti  okvire  razuma, što  znači  da će to
povećanje cena kada doće, a neće skoro doći, biti ne posebno značajno", rekao je Vučić.Srbija godinama
ima samo jedan naftovod "Janaf" i on ide preko Hrvatske, podseća predsednik, a Hrvatska se pokazala
kao nepouzdan snabdevač. Uložićemo 12 milijardi u infrastrukturu u narednih šest godina - najavio je on.

Srbija će krenuti u izgradnju 128 kilometara nafotvoda Novi Sad - Mađarska. Nafotovod bi mogao da
košta do 100 miliona evra.

- Ideja je da gradimo naftovod i kroz Severnu Makedoniju do Luke Drač, kako bismo premrežili našu
zemlju naftovodom. Mogao bi da košta do 100 miliona evra - rekao je Vučić.

Rekao je i da nećemo imati problema sa kukuruzom i pšenicom kao i da ćemo imati dovoljno šećera,
suncokreta, ulja i soli.
Naveo je i da 20% svega što namenska industrija proizvede mora ostati u Srbiji.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić danas se obratio naciji i govorio o svim važnim temama. Za Srbiju je
neprihvatljivo priznanje nezavisnosti Kosova i to će imati posledice rekao je predsednik Srbije i dodato da
je neprihvatljivo i članstvo Kosova u UN. Rekao je i da će uskoro početi pregovori o ulasku Kosova u
Savet Evrope. Izjavio je i da Srbija neće uvesti sankcije Rusiji. Objasnio je i situaciju sa naftom. Vučić je
rekao i da 20% proizvoda namenske industrije mora da bude ostavljeno Srbiji i Vojsci Srbije i najavio
nova  ulaganja  u  Yugoimport  SDPR  i  namensku  industriju.  Krenućemo  u  izgradnju  naftovoda  ka
Mađarskoj rekao je predsednik i  najavio ulaganje od 12 miliona evra u energetsku infrastrukturu.
Govorio je i o proizvodnji struje i radu termoelektrana, toplana i hidroelektrana. Predlog Ministarstva
energetike je da se radi Đerdap 3 dodao je. Dobro je da smo obezbedili ovu milijardu iz Emirata to
dodatno snaži naše javne finansije rekao je Vučić. Rekao je i da nećemo imati problema sa kukuruzom i
pšenicom kao i da ćemo imati dovoljno šećera, suncokreta, ulja i soli. Najavio je i povećanje penzija od
1. novembra i isplatu 5.000 dinara mladima. Naveo je i da su Kina i japan povećali investicije u Srbiji i da
će u narednih godinu dana biti završeno pet autoputeva i saobraćajnica, ali i da će se nastaviti radovi na
Moravskom koridoru i završetak obilaznice oko Beograda. Proteste ispred Informera nazvao je političkim.
Naveo je da je nekoliko meseci u tabloidu Danas koji je u vlasništvu United grupe izašao intervju sa
pravosnažno osuđenim silovateljem perdofilom Goranom Jeftićem, zbog silovanja dečaka pa tada nije
bilo protesta.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić danas se obratio naciji i govorio o svim važnim temama. Za Srbiju je
neprihvatljivo priznanje nezavisnosti Kosova i to će imati posledice rekao je predsednik Srbije i dodato da
je neprihvatljivo i članstvo Kosova u UN. Izjavio je i da Srbija neće uvesti sankcije Rusiji. Naveo je da
treba da se razgovara o predlogu Nemačke i Francuske za Kosovo. Najavio je izgradnju novih naftovoda i
gasovoda.
Najavio je i povećanje penzija od 1. novembra i isplatu 5.000 dinara mladima.
Takođe je najavio i ulaganja u namensku industriju i Vojsku.
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Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Dame i gospodo, novinari i poštovani građani Republike Srbije. U skladu sa dogovorom koji sam napravio
sa predsednicom Vlade Republike Srbije, a pre nego što ona iznese sveobuhvatni program i plan Vlade, a
iz ustavom određenih nadležnosti koje se tiču predstavljanja zemlje, kako na našoj teritoriji tako i u
inostranstvu. Želeo bih da danas obavestim građane Srbije o svim važnim političkim događajima o
onome što očekujemo da se dogodi i onome što država Srbija može da učini. Podelio sam ovo obraćanje
u 7 delova. Prvo bih govorio o Kosovu i Metohiji o svemu što se zbiva otvorenije iako razumeće te me i
danas neću biti u mogućnosti da vam pružim sto posto informacija koje su meni na raspolaganju, prosto
zato što, ne zato što bilo šta krijemo, već zato što je dobro da ne izlazimo sa svim onim što mi možemo
da učinomo u svakom trenutku. Drugi deo je obezbeđivanje i zadaci pred svima nama u obezbeđivanju
energetske stabilnosti. Treći deo finansijska stabilnost. Četvrti obezbeđivanje dovoljne količine životnih
namirnica. Peti zaštita životnog standarda građana i dalji napredak Srbije. Šesti investicioni ciklus, novi
investicioni ciklus i sedmi odnos prema Evropskoj uniji, regionalnim pitanjima, otvorenom Balkanu i u
tom okviru razumese i prema u odnosu prema sankcijama prema ruskoj federaciji. Što se Kosova i
Metohije tičaj geo-političke situacije na stanje na Kosovu i Metohiji, poziciju Republike Srbije po pitanju
Kosova i Metohije. U skladu sa tim želim da vas obavestim, naša pozicija postaje sve komplikovanija zato
što, onako kako smo to veoma precizno i vrlo tačno predvideli pre gotovo 8 meseci. Zapadne zemlje će
pokušavati da, kako oni misle reše problem Kosova na jedan ili drugi način ulaskom Kosova u Ujedinjene
nacije i zbog toga što misle da na taj način rešavaju unutar evropske probleme, a drugi razlog je bez
ikakve sumnje dakle,  bez ikakvog skrivanja, to govorim taj,  da oduzmu argument Kosova iz ruke
Vladimiru Putinu i Ruskoj Federaciji, koji mogu da se pozivaju na taj presedan, kao što čine i da nikada ni
jednog trenutka to ne smatraju slučajem sui generis, kao što takođe u međunarodnom pravu de fakto sui
generis slučajevi ne postoje, osim ukoliko ste toliko jaki da možete da naterate sve ostale da se prave
blesavi i da govore da je reč o sui generis slučaju o posebnom slučaju. Šta to konkretno znači. Biću
sasvim otvoren prema vama. Dakle kada sam rekao da se menja arhitektura razgovora onda su me
demantovali iz Evropske unije, nisam razumeo, čemu je služio taj demanti, da gotovo da se suštinski
menja zato što mi danas imamo na stolu predlog dve najveće evropske sile, Nemačke i Francuske i po
prvi  put  vam o  tome na  ovakav  način  govorim.  I  taj  predlog  je  predlog  o  kojem mi  moramo da
razgovaramo i moramo da razmišljamo. Ja ću vam reći šta je moj stav. Ne možete da bacite kroz prozor
predlog koji dolazi od dve najmoćnije zemlje, jer je to neodgovorno i neozbiljno, a da li možemo da
prihvatimo, takođe nisam siguran i reći ću vam šta su svakako naše crvene linije, a nisam siguran da će
to nekome da se dopadne. Daskle u dva koloseka će se ići. Jedan je taj koji ne menja arhitekturu, a on
se uglavnom odnosi na sve moguće albanske zahteve, jer su oni ti koji diktiraju teme. Oni su ti. Kada
kažem oni, oni to rade zajedno i naša najveća greška uz ono što smo uradili sa pitanjem Međunarodnom
sudu pravde. Naša najveća greška uz to, a na to se poziva u članu jedan odluke Ujedinjene nacije iz 9.
septembra 2010. godine i sada vam to po prvi put kažem dakle na ovako otvoren način, naša najveća
greška je bila ta što smo prihvatili da Evropska unija počne da rukovodi procesom rešavanja konačnog
statusa Kosova i Metohije i od tada ja mogu samo da vam kažem da bez obzira na potpisan Briselski
sporazum da mi i dalje nismo na ozbiljan način uspeli da postavimo na dnevni red Zajednicu srpskih
opština. Svaki put bi pokušali da nas umire time što bi rekli, biće sledeći put, pa biće sledeći put, a
svakog sledećeg puta bi iskrsla neka nova kriza koju bi ili samostalno Albanci, a zatim podržani od
zapada od kvinte ili bi zajednički u dogovoru preduzimali, a nama bi govorili mnogo jr teško ovo za
Albance i nije u skladu sa njihovim Ustavom. U skladu sa tim videli ste izjave predsednice takozvanog
Kosova, koja je juče rekla da Srbi i danas mogu da osnuju Zajednice srpskih opština kao nevladinu
organizaciju, da ne sme da bude u suprotnosti sa njihovim Ustavom i naravno opet niko od onih od kojih
bi trebalo da odlučuju da ih opomenu ako ni zbog čega drugog, zbog toga što njihov paraf stoji na
Briselskom sporazumu, iz Evropske unije ni na koji način ih ni opomenuo, nije im rekao ni jednu jedinu
reč i to dolazi posle razgovora koje smo imali i sa francuskim predsednikom i nemačkim kancelarom. Što
se tiče samog papira, ja ne mogu da ulazim u detalje jer taj papir i dalje nije javan, ali ću reći šta je
suština. Suština je u tome da Srbija dopusti ulazak Kosova u sve merđunarodne institucije i organizacije,
uključujući i Ujedinjene nacije. Srbija će za to, nije to precizirano, ali dobila bi brzi ulazak u Evropsku
uniju i verovatno značajne ekonomske koristi. Ono što je stav Republike Srbije, moja je dužnost da vam
to prenesem, što sam već iskazao, rakao sam i moramo da razgovaramo. Suviše ste veliki, važni i jaki da
bi smo želeli da izbegnemo razgovor i uvek smo želeli da razgovaramo jer smatramo da je razgovor od
životnog značaja za Republiku Srbiju, jer moramo da radimo i na pomirenju sa Albancima i na tome da
normalizujemo odnose u svakom smislu. Rekao sam da je za Srbiju i zbog Ustava, ali ne samo zbog
Ustava naše zemlje,  neprihvatljivo da Kosovo bude članica Ujedinjenih  nacija  i  to  će nositi  svoje
posledice. Jer cela ideja se u stvari zasniva na tome da ovako ili onako, bez našeg priznanja, ne bi smo
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mi morali ne bi smo mi bili dodatno ponižavani i primoravani da formalno priznamo Kosovo, ali bi bilo
važno da se mi ne bunimo i  da damo jasan signal  svima da smo saglasni  sa članstvom Kosova u
Ujedinjenim nacijama i u svom obraćanju narodnoj skupštini Republike Srbije i kroz izveštaj koji smo
predstavljali narodnim poslanicima i danas kroz moju izjavu rekao sam šta je to što možemo što je to što
ne možemo. U drugom nivou problemi na Kosovu su takvi da gotovo svakodnevno imamo provokacije
Albanaca  kroz  pojavljivanje  njihovih  različitih  policijskih  jedinica  koje  nemaju  nikakve  veze  sa
direktoratom i regionalnom policijom sever, a onda naravno to je poseban psihološki pritisak oni će reći
da su to redovne aktivnosti, imali ste recimo 6. oktobra, mislim da je to pre dva dana ako se ne varam,
dolazak velikog broja britanskih vojnika na sever, šetali, slikali, snimali, da biceo narod mogao da vidi
kakva  je  to  snaga  i  moć.  Sa  druge  strane  videli  ste,  imamo  sve  foto  dokumentovano,  video
dokumentovano da ne bi neko rekao da se to nije desilo. Naravno da ću reći da su to redovni zadaci i
tako dalje nekako uvek redovni zadaci na severu Kosova i Metohije, nikako da ti redovni zadaci budu
negde drugo. Amerikanci povećavaju svoje vojno prisustvo na Kosovu dolazi novih 300 vojnika iz Ilinoisa
njima Illinois sestrinska država u tom vojnom smislu kao što je nama Ohajo, i ono što je interesantno to
je da oni kažu da dolaze dodatno da zaštite teritorijalni integritet i suverenitet Kosova. To naravno je
jasan signal pretpostavljam trebalo da bude nama ali Srbima na Kosovu i Metohiji da ne sanjaju o
poštovanju povelja Ujedinjenih Nacija, da ne sanjaju i ne maštaju o poštovanju odluka Ujedinjenih
Nacija, uključujući rezoluciji 1244, jer mora da se zna čiji je jedina odluka koja mora da se poštuje to je
odluka politike sile koje provedena našom zemljom 99 godine zatim i 2004 2008 i 2010 i koje god hoćete
godine, koja se provodi dan danas. Mi smo poruku razumeli i razumeli smo dobro da međunarodno pravo
je odavno pogaženo i uništeno i da postoji samo pravo sile već je jače, ali nama kao državi ne preostaje
ništa drugo nego da se pozivamo na međunarodno javno pravo i da to budemo možda i jedini koji će
toga da se drže u potpunosti. Jer svi ostali sadrže međunarodnog prava kad im to odgovara, a ostalo
koga briga za međunarodno pravo, tim gore po međunarodnom pravo. I naravno pozicija srpskog naroda
na Kosovu i Metohiji je takva da ne moram ništa da govorim i zahvalan sam našem narodu na Kosovu i
Metohiji, mi ćemo nastaviti u skladu sa međunarodno javno pravnim normama zbog sveobuhvatnih
akcija koje Priština sa svojim saveznicima iz kvinte preduzima na međunarodnom nivou za ulazak u
brojne međunarodne organizacije, reći ću vam i neke detalje po tom pitanju. Mi u ovom trenutku imamo
osam nota o povlačenju priznanja Kosova nastavićemo da radimo svoj posao. To je za nas užasno teško
jer će velike sile svaku takvu odluku dodatno napadati a mi smo suviše mali da bi smo mogli sa njima da
se poredimo i u snazi i u moći, uticaju u svemu drugom, a ono što nas čeka i to će naravno da vas
obmanjuju da je to zbog Putina Rusije i ne znam čega potpisanih konsultacija, bogzna kakvih gluposti da
izmišljaju, defakto to je jedan širi plan odavno napravljen dakle trebalo je 19. ili 19. će pretpostavljam
samo Dunja Mijatović da izađe sa svojom ocenom stanja ljudskih prava pred Savet Evrope na Kosovu, a
zatim 2., trećeg novembra očekujte da biro komiteta ministara donese odluka o početku procedure
prijema Kosova u Savet Evrope. To će biti, oni čekaju da mađarski član napusti biro komiteta ministara
da uđe litvanski član sad vam govorim čak i tehničke detalje, dakle da znate da u napred znamo šta su
isplanirao i da to nije AD hoc, akcija to je akcija koja se planira već mnogo meseci i onda će krenuti u
proceduru koja traje doduše dugo ali sa jasnim ishodom da Kosovo prijeme u Savet Evrope. Onda se
izvršio dodatni pritisak na Srbiju pre svega zbog interpola specijalizovanih agencija Ujedinjenih Nacija od
Uneska do mnogih drugih dakle, da to prihvatimo i da nam na kraju ostaje da se suočimo i da je naš
unutrašnji  pravni  sistem prihvati  fakte,  prihvati  činjenice odnosno dozvoli  nezavisnost  Kosova i  u
formalnom smislu. Ono što je politika naše zemlje je to je da mogu da nam uzmu sve mogu da urade sve
mi ćemo da se borimo koliko god možemo svom svojom snagom, politički pravno, da čuvamo svoju
zemlju da čuvamo svoje granice da čuvamo i štitimo svoj teritorijalni integritet u skladu sa međunarodno
javno  pravnim normama,  izgledi  su  nam mali,  ali  kako  god  bilo  ovom trenutku  ne  postoji  volja,
razgovarao sam o tome i sa predsednicom vlade, ne postoji volja u srpskom rukovodstvu, dok sam
predsednik bar u tom jednom delu izvršne vlasti neće postojati volja za prihvatanjem nezavisnosti
Kosova i članstva Kosova u Ujedinjenim nacijama. O mnogim drugim stvarima možemo da razgovaramo,
i ako znamo da će uvek na dnevnom redu biti teme na kojima će oni da insistiraju od energetike, tablica,
ličnih karata, izmišljaće sve i svašta ne postoji stvar koji neće da izmisle, ne bismo da se bavili onim što
njima odgovara samo da nikada ništa ne bude u skladu sa međunarodnim pravom, čak ni sa aktima, u
skladu sa aktima koje smo uz podršku ili prisustvo ili pokroviteljstvo Evropske unije zajednički doneli. Mi
ćemo nastaviti  da  pružamo podršku  našem narodu,  u  svakom smislu  političkom,  humanitarnom,
ekonomskom ,svakom i  ta  podrška će  i  kroz  sledeći  budžet  biti  još  veća  nego što  je  bila  u  svim
prethodnim budžetima. Što se tiče važnih zadataka, ja bih, videćete i sami kroz moje izlaganje, ja bi ih
podelio na kratkoročne, srednjoročne, i dugoročne, za našu zemlju. Zbog sukoba u Ukrajini koji je počeo
u februaru mesecu, danas smo već u oktobru mesecu, gotovo osam meseci traje taj sukob, pokazale su
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se tri važne stvari, uz ono što smo se videli kroz kovitd krizu, dakle zdravstvo kao stub, ono što je
najvažnije to je finansijska stabilnost, o čemu ćemo posebno dogovorimo i reći, govoriti o nekim novim
merama koje preduzimamo, energetska stabilnost, pod 4. hrana, i rekao bih kao peto, od izuzetnog
značaja pojavljuje se vojska, snaga armije jedne zemlje, njeni kapaciteti i mogućnost ubrzanog razvoja,
uz vojnu industriju. Želim da vas obavestim da smo krenuli dodatno velika ulaganja od juče 100 miliona
EUR od, preko Jugoimport- SDPR-a, preko naše namenske industrije da ćemo ulagati još stotine miliona
evra u modernizaciju naših kapaciteta da nam ne budu mašine iz 60-ih 70-ih i 80-ih godina u našim
fabrikama, zato što je jasno da će sukobi u svetu dugo da traju. O tome ću da odgovorim i nešto na
kraju  ovog  obraćanja  i  zato  što  pronalazimo  kupce  za  našu  robu  možemo  da  prodamo  sve  što
proizvedemo u narednih 20 godina, na 100 strana sveta, od četiri  strane sveta mi možemo u 100
zemalja da prodamo. Tako da na tome ćemo posebno da radimo, ja sam kao vrhovni komandant, želim
da vas obavestim da mi ne bi smo upravo zbog toga ostali bez municija i osnovnih osnovnog oruđe i
oružje i  svega drugog potpisao naredbu za sve naše fabrike da 20 procenata proizvoda u svakom
trenutku svega što proizvedemo u Srbiji mora da bude ostavljeno u Republici Srbiji i njenoj vojsci, to je
moja poslednja, naziva se naredba, mrzim da koristim taj izraz, ali u skladu sa ustavom i zakonom je, te
se provodi. Što se tiče energetske stabilnosti ja ću govoriti o svim važnim stvarima, dakle i o nafti i o
gasu i električnoj energiji, da ljudi znaju šta nam je činiti i da znaju šta se preduzimamo, i to su mere
koje se odnose na predstojećih šest meseci, šta je to što možemo da uradimo, šta je to što ćemo da
obezbedimo i kako i na koji način da obezbedimo sebe za naredne godine posebno će biti teške naredne
dve zime, ne računajući ovu sada za koje mislim da će biti teže nego ova. Naime krenuću od nafte i
naftnih derivata,  posebno posle ovoga što se dogodilo  u Pragu,  Srbija  godinama ima samo jedan
naftovod taj naftovod ide preko Republike Hrvatske, ide na Slavonski Brod, ide na Novi Sad i završava u
Pančevu, taj naftovod Janaf ima i svoj drugi krak koji ide preko Mađarske ali se ne završava u Srbiji,
dakle ide na Mađarsku mi nemamo spojen naftovod sa Mađarskom, što bi na mom trenutku mnogo
značilo, mi nemamo naftovod ka jugu ni ka Albaniji, ni ka Crnoj Gori, ni ka Grčkoj ne postoji, nismo
nikada gradili. Smatrali smo da onaj koji smo izgradili u vreme bivše Jugoslavije je bio dovoljan, nikada
takvih problema nije ni  bilo.  Videćete da u sve tri  oblasti  gasu, nafti,  i  električnoj energij  su nam
potrebna velika ulaganja, i ono što je vest za vas, mi ćemo narednih šest godina uložiti najmanje 12
milijardi u infrastrukturu, dodatno pojačavmo plan Srbija 2025 upravo zbog toga što energija predstavlja
ž kucavicu, krvotok jednog tela, krvotok jednog sistema, i upravo ću vam reći na šta se to sve odnosi. Mi
smo sada videli da posle godina zaista pouzdanog snabdevanja republike pre svega smo koristili dva tipa
nafte Kirkuk iračku naftu i rusku naftu, ruska nafta je danas svog sankcija Ruskoj federaciji značajno
jeftinija nego iračka nafta, reč je o dva tipa takozvane teške nafte koje mi koristimo i prerađujemo u
jedinoj rafineriji koji imamo u Pančevu, dakle. Međutim poslednjim događajima Republika Hrvatska se
pokazala kao nepouzdan snabdevač i mi smo razumeli poruku kao što smo razumeli poruku i oko gasa
gde nismo mogli da dobijemo dovoljne količine gasa zagarantovane od naših ruskih partnera, pa smo
morali da dobijemo, iako smo dobili vrlo povoljno cenu za 65% naših potreba, izuzetno povoljnu cenu ali
35% naših potreba plaćamo po berzanskim cenama koji su veoma visoke za nas i zato smo morali da
krenemo diverzifikaciju, dakle tako moramo da krenemo i u diverzifikaciju izvora nafte i razume se
naftovoda. I Republika Srbija će u skladu sa dogovorom koju smo već pokrenuli  predsednik vlade
Mađarske Viktor Orban i ja krenuti u izgradnju naftovoda prema mestu Alđo, ili Alđe, kako god, 128 km
dužina naftovod Novi  Sad Mađarska da bismo mogli  da budemo prikopčani  makar na namađarske
naftovode, da imamo i tu kopču sa Hrvatskom pa uvek možemo da biramo ono što nam je niža tranzitna
taksa I da uvek možemo da biramo ono što je povoljnije za Republiku Srbiju. Naša ideja je da gradimo, o
tome moramo da razgovaramo je sa našim partnerima iz otvorenog Balkana da gradimo naftovod i
prema kroz Severnu Makedoniju do Luke Drač, time bismo premrežili naftovodom unašu zemlju kao i
gasovodom, to ću vam i pokazati sad na mapi dakle naftovod bi mogao da košta do 100 miliona EUR
verujem ovih 128 km posebno ako u potpunosti iskoristimo trasu gasovoda koji ide tom linijom Dakle
ulasku na sever Srbije preko teritorije opštine Senta, Bečej i završava u Novom Sadu. Onda mi pravimo
naša, imamo preko Transnafte spajanje sa Pančevom, gde nam je rafinerija i gde naftu prerađujemo. Što
se nafte tiče želim da vas obavestim da smo mi do sada uradili sve što je moguće i da su naše rezerve
nafte u ovom trenutku na 506.000 tona dizel i na 119.000 tona benzin, od toga imamo u dizelu direktno
u ovom trenutku 287.000 tona, a nafte u cevima ili u obradi za dizel je još oko 220.000 tona. To nam je
dovoljno za 75 dana ukoliko bi nam bilo ko prekinuo dotok nafte do naše rafinerije, i 59 dana za benzin.
Radimo na popunjavanju još 54.000 tona dizela, 7.000 tona benzina i 21.000 tona dizela za našu vojsku.
To je ukupna suma oko 160 miliona evra, dakle veliki novac je u pitanju koji ćemo takođe da izdvojimo
da bismo u potpunosti obezbedili sigurnost snabdevanja naftom i naftnim derivatima za zimske mesece.
Radimo na novim skladištima nafte, postoje dve ponude. Jedna je, je l' mogu da vas zamolim samo za
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malo pažnje? Na novim skladištima nafte. Jedan je predlog britanskog Vitola od 400 do 500 hiljada tona,
ali oni traže posebne uslove za arbitražu i tako dalje, i imamo ponude konzorcijuma naših naftaša koji
nude da izgrade od 200.000 tona skladišta, pa ćemo doneti odluku u skladu sa tim koja će ponuda da
bude bolja. Samo da znate da smo mi preradili ove 2021. 3.6 miliona tona nafte u rafineriji u Pančevu, a
da recimo 2000, da vidite koliko je standard uSrbiji, koliko su potrebe skočile, da je recimo samo 10
godina ranije, 2012. smo prerađivali 2.1, gotovo dvostruko više. Posebno se vidi i u broju automobila i u
broju  kamiona.  Broj  kamiona je  skočio  sa  160.000 na 280.000 broj  automobila  sa  1.700.000 na
2.350.000. Dakle ovo se posebno vidi koliko je rasla i kojom brzinom je rasla naša privreda. Govoriću
posle kako obezbeđujemo novac, zašto obezbeđujemo novac i  mi ćemo se snabdevati  naravno na
različite načine u ovom periodu, kupovaćemo iračku Kirkof naftu 20% skuplju koju ćemo naftovodom
Janaf da dovodimo do naše zemlje. Nama je potrebno između 18 i 24 meseca da izradimo naftu do
Mađarske, dakle brzo ćemo krenuti to da radimo da bismo što pre mogli da se prikopčamo na naftnu
mrežu  naših  mađarskih  prijatelja  i  da  i  odande  možemo  da  dobijemo  naftu,  dakle  da  prosto
diverzifikujemo naše i naftne izvore i da našu energetsku mrežu dodatno razvijemo, a krenućemo i
ubrzae razgovore sa našim drugim partnerima u regionu. Ono što je važno za gas to je da mi u ovom
trenutku imamo najveće rezerve gasa u istoriji Republike Srbije i zahvaljujući zakupu našeg skladišta u
Banatskom Dvoru je puno do čepa i ne trošimo u ovom trenutku nikakve rezerve gasa, bez obzira što
smo uključili TETO Novi Sad i TETO Zrenjanin, to ćemo sada pokazati. Dakle to su takozvane gasne
elektrane koje proizvode struju. To radimo zato što imamo dovoljno količina u ovom trenutku gasa, nisu
zimski  meseci  iz  redovnih izvora,  a  time štedimo ugalj  koji  nam je veoma potreban za zimu i  ne
naprežemo se do krajnjih kapaciteta. Evo već 10 dana nismo nijedan megavat struje uvezli. Dakle 10
dana uspeli smo da rekao bih konsolidujemo ceo sistem uz podršku naših norveških prijatelja koji nam
mnogo pomažu u svojim savetima i koji zajedno sa nama rade na stabilizaciji energetske situacije, tako
da to je jedna sitnica kojom eto možemo da se pohvalimo. Što se tiče gasa, dakle u Mađarskoj u ovom
trenutku imamo 380 miliona tona, 286 miliona tona imamo u Banatskom Dvoru, postoji i u ruskom delu
skladišta oko 214 miliona tona, ali to je rusko i to nije naše. Zašto nemamo više skladišta u Srbiji? Pa
zato što nismo mogli da se dogovorimo sa ruskim partnerima. Tražimo već stoti put da izgradimo, mi
sami da platimo za Itebej, tražimo njihov deo, nismo uspeli u tome. I bezbroj objašnjenja je bezveze.
Ljudi da znaju, ne možete vi da dođete da napravite gasno skladište tako što iskopate rupu na Marakani
ili na JNA stadionu i kažete Ovde će da bude gasno skladište. Ne, mora da bude mesto gde ste kopali
naftu, gde ste vadili gas. To je jedino mesto gde možete da skladištite gas, tako da ljudi to znaju da to
nije pitanje naših investicija,  već su to jedina mesta gde možemo da radimo. Zato nemamo veća
skladišta. Ali ono što smo mi mogli da uradimo, uložili smo ogroman novac, to je da zaista obezbedimo
da nam gas dolazi, jer sa tih 660 miliona tona mi u svakom trenutku imamo nesumnjivo dva meseca gas
da nam nijedan kubni metar ne dođe iz Balkanskog ili Turskog toka, kakogod da ga nazivate. Želim samo
da vam kažem da u Evropi samo Mađarska ima nižu cenu gasa za stanovništvo. Sad govorim o onome
što je za stanovništvo. Naša cena gasa, i daću vam i stvari oko kojih smo se dogovorili, je 332 evra na
1.000 kubnih metara gasa. U recimo Hrvatskoj je 674, u Nemačkoj je 2.095, u Atini je na 1.000 kubnih
metara gasa, dakle u Nemačkoj je to gotovo 7 puta skuplje. U Atini je 2028, u Sofiji 1.883 evra na 1.000
metara po gasu, na hiljadu kubnih metara gasa. E , što se tiče električne energije, prvo, i da, važno je za
gas da kažem da ćemo, da i kada bude u budućnosti nekakvog povećanja cene gasa da to neće prelaziti
okvire razuma, a to znači kada to kažem da će ta povećanja cene kada dođe, a neće skoro doći, biti ne
posebno značajna i neće predstavljati poseban udar za građane Srbije, što znači da mogu mirno da
čekaju zimu i po tom pitanju. Što se tiče cene električne energije, što mislim da je dobra vest. Što se tiče
cene električne energije, Srbija plaća, u Srbiji domaćinstvo plaća 8.6 evrocenti po kilovatsatu, u Bosni i
Hercegovini 8.7 evrocenti, u Albaniji 9.7, u Crnoj Gori 10.5, u Skoplju 11, u Severnoj Makedoniji 11.7, u
Hrvatskoj 14.8, u Berlinu 44.5 evrocenti i u Rimu u Italiji 54.5 evrocenti. Šta je sad za nas veoma važno
što bih želeo ovde da vam pokažem da svi ljudi mogu da vide. Ovo je, ovo je, poštovani građani Srbije,
kako funkcioniše naš sistem i koliko proizvodimo. Ovde je ta cifra koliko proizvodimo u ovom trenutku
električne energije. Ovde možete da vidite uključenu snagu, instalisanu snagu u ovom trenutku dakle
naših termokapaciteta, 2.426 megavata, termoelektrane, toplane. Zašto je to važno, ponavljam, i
hodroelektrane. Hidro nam je u ovom trenutku veoma dobar, dakle svi rade, čak mislim jedino ne rade
Vrla ovamo Vlasina-Pirot, zato što to remontujemo u ovom trenutku, sve ostalo radi da bismo spremni
sačekali  zimu.  Pogledajte  ljudi,  za  nas  je  veoma  važno  u  ovom  trenutku  da  TETO  Novi  Sad,
Termoelektrana toplana Novi Sad, radi. U ovom trenutku ne uvozimo električnu energiju, kao što možete
da vidite ovde ništa, nema potrebe. Čak štedimo ulaganja naša kroz manju potrošnju uglja, jer na
deponijama uglja u ovom trenutku imamo preko 700.000 tona uglja, računajući Kolubaru, Kostolac i
Moravu zajedno. Dakle što je nedovoljno, to je 7 dana potrošnje tokom zimskih meseci,ali pošto mi
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kopamo ugalj svaki dan, nama će u tim zimskim mesecima biti  potrebno po 20.000 tona, pa onda
izračunajte da je to ipak nešto više od mesec dana rezervi na deponijama. Dakle kada uključimo TETO
Novi Sad, a jutros smo prvi put uključili u 4 sata TETO Zrenjanin i još se ne vidi ovde i još se ovde ne vidi
sa svojom strujom, dakle kada uključimo TETO Novi Sad mi značajno povećavamo instalisanu snagu i
broj kilovatsati,megavatsati ili gigavat sati, kako god hoćete. Time štedimo ugalj i time pokazujemo da
možemo da usporimo rad i da manje opterećujemo TENT A i TENT B od onoga što inače možemo da
uradimo. I kada ovde vidite od instalisane snage koliko je uključeno, videćete da i dalje posebno u TENT-
u A, zato što je u toku remont bloka A 2 ako se ne varam, dakle A 1, i A1 i A 2 dakle videćete da sa
mnogo manje isntalisane nsage,920 u odnosu na 1.622 megavata radimo u ovom trenutku. Dakle
radimo na svemu da to, da te stvari, ovo vam prikazuje u realtime-u, u stvarnom vremenu kako stvari
izgledaju. Uvek vidite, ja ovo imam u svojoj kancelariji, uvek vidite šta vam ne radi, šta ne funkcioniše,
gde je potrebna intervencija i to naši ljudi rade sve bolje, iako je situacija prilično komplikovana. Ono što
je za ljude veoma važno što se tiče električne energije i kada bude povećanja cena električne energije to
će biti kao i što se gasa tiče u veoma razumnim i malim okvirima, te će Srbija biti rekao bih i dalje
zemlja sa najnižom cenom električne energije. Ono gde imamo problem to je što nama i zbog rasta
privrede, ali recimo Ziđin ukoliko bi se prikopčao u novembru i decembru na ove nove električnu energiju
i na ove nove trafo stanice zbog i topionice i pre topionice na ove svoje nove pogone, tu bi bilo još 1.6
gigavat sati dnevne potrošnje. To bi bilo za nas veliko opterećenje, to ne bismo mogli da nadoknadimo u
tih 20 prvih potrošača najvećih dakle, pa ćemo razgovarati sa našim kineskim prijateljima da vidimo da
možda to za mesec dana pomerimo ili mesec i po dana da pomerimo da nam to ne bi opterećenje došlo u
najtežem trenutku, a najveća potrošnja električne energije je uvek 18. decembra računajte, dan uoči
Svetog Nikole svake godine nepogrešivo. Nikakva Nova godina, dan uoči Svetog Nikole. Valjda svi
spremaju sofru za slavu i oni koji idu na slavu takođe, tako da je tada uvek najveća potrošnja već 6 ili 7
godina za redom. Ono što je takođe za nas važno, mi smo sa našim mađarskim prijateljima krenuli da
razgovaramo, ali razgovaramo i sa Amerikancima, razgovaramo i sa svima drugima i sada ću vam reći
šta su te investicije koje treba da budu u narednom periodu koje sa razgovaramo ranije i to su predlozi,
videćete, mnogih ministara energetike. Njihov predlog odavno je da se radi Đerdap 3, da se radi Bistrica,
što nam je neophodno. Računajte da to, samo ta dva projekta koštaju oko 4 milijarde evra sa svim
povećanjima cena građevinskog materijala i tu razgovaramo sa Amerikancima, jer samo Amerikanci
mogu da nam reše sva pitanja sa Rumunima i zato je važno da budu uključeni u to i da radimo. Dve su
njihove kompanije zainteresovane za to i to ćemo svakako raditi. Ono što je takođe važno to je da mi
moramo u narednom periodu, a tiče se nafte, da razgovaramo i sa drugim partnerima, i Indijcima i
Kinezima, o izgradnji još jedne rafinerije na teritoriji Republike Srbije da bismo imali mogućnost da
prerađujemo i druge tipove nafte, jer mi imamo mogućnost da dovozimo naftu i iz Venecuele, i iz Irana i
sa mnogo drugih mesta pod najpovoljnijim mogućim uslovima, ali zbog toga što su nam svi kapaciteti
zauzeti u rafineriji, zato što imamo samo jednu rafineriju u Pančevu mi to ne možemo, mi te pogodnosti
ustvari ne možemo da iskoristimo. Ono što je takođe važno, govorio sam već o naftovodima, videćete
ovde na mapi, možete da vidite gasovode. Pogledajte, to je ono što radimo. Mi ćemo raditi nekoliko
interkonektora. Ovo je interkonektor prema Bugarskoj koji već radimo i onda septembra treba da bude
završen. To nam je važno jer i sa te strane možemo da se prikopčamo i na tečni gas iz Aleksandropolusa,
a možemo i na za sve ovo što nam nedostaje iz ugovora sa Rusima, ali predstoje nam i pregovori sa
Ilhanom Alijevim koji dolazi pre kraja godine u Republiku Srbiju da razgovaramo i sa njim o priključenju
na Tap ili Tanap, u zavisnosti od toga u kom delu tog gasovoda će Srbija da se prikopča. Takođe ono što
je ušlo u evropske planove i zahvalan sam na tome komesaru Varhelju i Evropskoj uniji, to je naša
interkonekcijska veza sa Severnom Makedonijom koja nam je takođe veoma potrebna upravo zbog
ovoga o čemu sam govorio, ali će nama biti važno da gradimo... Gradimo i gasni interkonektor, a kasnije
i naftnu vezu ukoliko naši rumunski partneri budu zainteresovani da idemo ka toj strani i ukoliko ako
ikada odluče u Bosni i Hercegovini, pošto znam da Republika Srpska zainteresovana, da se gradi gasni
interkonektor i prema njima. Ali ovde možete da vidite, to su ove bordo linije ili ljubičaste linije, nije ni
važno, pod ovakvim svetlom ne moram precizno ni da vidim, to je ono što gradimo u ovom trenutku , to
su gasovodi naši unutrašnji. Ovo je ovaj zlatiborski deo o kojem smo pričali, koji treba da spoji Priboj i
Prijepolje i Novu Varoš,ali zatim sa Sijenicom, a sada se radi ,iako mnogo kasnimo, to je 2015. krenulo,
Aleksandrovac-Tutin, ali sada su postavili na stotinu kilometara cevi i sad rade ubrzano posle lenčarenja i
milion problema koje smo imali u prethodnom periodu i naravno veoma nam je važno da …Prahovo
takođe povežemo sa Borom, Zaječarom, Knjaževcem , Boljevcem , čitavim istokom Srbije do ove merne
stanice ovde pred Paraćinom. Dakle, i  ,  razume se, jug Srbije kompletan, od Niša preko Leskovca
završno sa Vranjem,Bujanovcem i Preševom. To je ono što gradimo, Vojvodina je dobro gasifikovana,
dakle tako da ovaj deo, sever Srbije dobro gasifikovan, to je ono što radimo i to je ono što su stvari koje
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će da koštaju sve nas mnogo. Ono što razgovaramo sa našim mađarskim partnerima, to je da se
uvežemo dodatno, da se uvežemo još snažnije,  još bolje,  što znači  da na stolu su predlozi  da mi
postanemo suvlasnici dela njihovih nuklearnih elektrana Pakš 1 i Pakš 2. Mi bismo to platili novcem ili, ili
da oni imaju udela u nekoj od naših kompanija na isti način, razume se, da bismo to valorizovali i
vrednovali na fer i korektan način. To bi nama značilo dodatnu sigurnost u snabdevanju električnom
energijom u godinama koje dolaze i  naravno moramo da povećamo obnovljive izvore energije. Tu
ponovo razgovaramo dakle i od Sjedinjenih Američkih Država, Norvežana, Britanaca do arapskih zemalja
i  u  solar  i  u  vetar  i  u  sve drugo,  sad imaju te  posebno baterije,  pa ne morate za sve da gradite
reverzibile, to je za nas sada postaje od ključnog značaja,ali tu ćemo morati da uradimo jednu stvar ,a to
je da obezbedimo da ta struja mora da ostane u Srbiji,a ne da mi damo nekome ono što je naš resurs -
vetar,a on da lepo zarađuje i da izvozi tu struju u koju god drugu zemlju hoće iako je vetar naš, iako mu
je vetrogenerator na našoj zemlji. I razmišljamo o još jednoj stvari. To smo videli da Evropska unija sada
radi, svima onima koji su na tim izvorima energije zarađivali ogroman profit u prethodnih godinu dana,
razmišljamo da uvedemo ekstraprofit kao što vidim da Češka radi i kao što vidim da Evropska unija radi i
to će biti mera koju će narod sa oduševljenjem da pozdravi, a znam da tajkuni neće, ali šta da radim. To
je, ako izračunate da su zaradili po deset puta više nego što je normalno i uobičajeno, onda nešto vratite
to svojoj zemlji, ne mora baš sve da bude u vašem džepu. To su mere koje ćemo da preduzimamo, to su
stvari koje su važne. Da idemo na finansijsku stabilnost. Želim da vas obavestim, pokušaću da skratim,
iako mislim da je važno za ljude da dobiju celinu slike. Što se finansijske stabilnosti  tiče, u ovom
trenutku na računu imamo 253,7 milijardi dinara, što znači više od dve milijarde evra, više smo nego
likvidni, nemamo nikakav problem sa keš flouom, u ovom trenutku dobro je da smo obezbedili ovu
milijardu iz Emirata za tri posto. To dodatno snaži naše kapacitete i naše mogućnosti. Javni dug u ovom
trenutku nam je na 53,7 posto i ja ću samo da navedem jedan primer da vidite kako oni koji napadaju
svoju državu svakoga dana u našoj zemlji, kakve gluposti pričaju, jer oni vam pričaju u apsolutnim
ciframa, pa kažu - pa, povećao vam se dug u apsolutnim ciframa. Pa, kakve to veze ima ako vam se, ako
vam je privreda više od toga ojačala. Zamislite, Srbija je u krizi sa dugom od 31 milijarde. A znate koliko
duguju Sjedinjene Američke Države? Možete da odmahujete rukom, znate li, zna li iko? 1000 puta više.
31.000 milijardi. A vi mislite da smo mi u 1.000 puta boljem položaju od Amerike, pa nismo. Što se
javnog duga tiče, negde dva i po puta smo bolji, jer oni imaju 400 puta veći bruto domači proizvod. E,
taman za toliko, za tu razliku između 400 I 1.000 su naše javne finansije stabilnije, ali da sad ne govorim
o Americi , smešno je pošto oni štampaju pare, imaju fed dolar je obračunska valuta i tako dalje. Ali vam
samo govorim kakve gluposti izgovaraju razni mediji u ovoj zemlji, političari i bog zna ko sve. Dakle,
stanje dobro, stabilno. Ono što će biti problem , to je dalje jačanje američkog dolara. Mi smo izvršili četiri
hedžing operacije, pretvaranja kroz svop operacije dakle pretvaranja u evro, i dolara, i juana, i dirhama,
i međusobnih, kako bih rekao, kao dvostrukih svop operacija oko dirhama, da bismo spustili nivo našeg
duga u dolarima , što je dobro, koji je bio pre samo tri godine 28 posto, sada je završićemo ovu godinu
na 12 posto, bio je čak deset posto, ali ovo snažno jačanje dolara nas je osim što nam je podiglo cene
nafte i kotacijske cene više, napravilo nam je i problem oko svega ovoga. Ali dobro se držimo. Što se
finansija tiče, razgovaramo sa MMF-om, očekujemo da postignemo stendbaj aranžman i verujem da
ćemo uspeti,dakle da ono što je važno da obezbedimo punu sigurnost i da nikakvih dodatnih problema ni
po pitanju kursa ni  po pitanju solventnosti  ,a posebno po pitanju likvidnosti  neće biti.  Što se tiče
obezbeđivanja dovoljnih životnih namirnica, kao što znate, Republika Srbija je obezbedila da imamo
najjeftiniji hleb u Evropi,to je 53,5 dinara hleb "sava" za one koji su siromašni. Nemamo problema, osim
što smo imali veliku nesreću sa sušom te su i zalihe kukuruza, ali i mogućnost izvoza kukuruza značajno
smanjeni zbog suše, ali  nećemo imati  problema ni sa kukuruzom ni sa pšenicom, imamo dovoljne
količine suncokreta, više nego dovoljno i suncokreta možda najviše i najbolje stanje suncokreta i ulja u
prethodnim godinama ,dovoljno šećera, dovoljno kupljene soli, imamo u zalihama našim 11 miliona
kilograma i soli i 11 miliona kilograma šećera. Hoću da to ljudi znaju, dakle, da kada ostanemo bez ičega
da imamo dodatno, povećali smo za četiri puta na dva miliona konzervi, ulja na takođe 11 miliona litara ,
što je više od jednoipomesečne, više od 100 dana, izvinjavam se, više od 50 dana potrošnje ukupno i da
ostanemo bez čega, što nije moguće, dakle, povećali smo količine i pasulja i graška i svega drugog
,dakle,  sve za oko četiri  puta u odnosu na podatke koje sam vam davao poslednji  put.  Dakle,  tih
problema u Republici Srbiji, bez obzira na to šta će se dešavati neće biti. A reći ću vam na kraju šta
mislim da će se dešavati i zašto je sve ovo što sam vam ispričao važno, jer ja neću da krijem, ne mislim
da to treba da bude tajna za bilo koga. E, što se tiče zaštite životnog standard građana, želim da vas
obavestim da u, od prvog novembra idemo na povećanje penzija. Penzioneri će te prve povećane,
uvećane penzije za 9 posto primiti početkom decembra, a onda idemo na povećanje od još 12, 1 posto,
ukupno je to povećanje, od prvog januara, ukupno povećanje za penzionere iznosiće između 20,2 i 20,8
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posto.  Samo da to  imate u vidu,  to  smo sada precizno doneli  podatke.  Dakle,  ukupno povećanje
penzionerima, zaključno sa januarom mesecom iznosi će između 20,2 i 20,8 posto, što če biti svakako
značajno više ili gotovo dvostruko više od međugodišnje inflacije, što mislim da je zaista izvanredan
uspeh i  konačno da penzionerima nešto vratimo, jer  su penzije značajno zaostajale za platama u
prethodnom periodu. Takođe, time će prosečna penzija biti 30 gotovo 38.000 dinara negde oko 322, 323
evra, računajući i poljoprivredne penzije koji su veoma male zato što nisu ni uplaćivani bili doprinosi
svojevremeno. Dakle, time idemo, imali smo 2012, prosečna penzija iznosila je 23.000 dinara odnosno
203 evra,dakle to je za nekih 60 posto povećanje nivoa penzija u čvrstoj valuti, u evru, ali i dinar je
čvrsta valuta ,kako god okrenete. Što se tiče povećanja plata u javnom sektoru, ono će iznositi 12 ,5
posto , dok će plate za vojna lica , oficire, podoficire, biti uvećane za dvadeset i pet odsto. U značajnoj
meri će privatni sektor to da prati. Ono što je važno, to je da ljudi znaju da će minimalna zarada u
Republici Srbiji biti 40.020 dinara, što znači 340 evra, dakle to je najmanje što jedan građanin Republike
Srbije može da primi. Ne zaboravite da smo mi krenuli sa 15.747dinara, to je bilo 2010. godine i danas
smo došli do 40.020 dinara ,a pri tome dinar nije menjao svoju vrednost u odnosu prema evru uopšte.
Samo da vidite koliko je Srbija napredovala i koliko je Srbija drugačija uprkos svim problemima sa
kojima se suočavala, i sa migratornom krizom, i sa poplavama, i sa kovidom, i sa ratom u Ukrajini, i sa
svim drugim. Dakle, to će biti minimalna zarada. Imam jednu potpunu novinu. Dakle, uspeli smo da
obezbedimo i predsednica vlade i ministar finansija su me obavestili, pošto ovde govorimo o svima i svi
će dobiti značajna povećanja, važno je da kažem da smo mi ,kao što znate, u februaru i junu, ako se ne
varam, već isplatili dva puta novčane nadoknade za mlade ljude od 16 do nepunih 30 godina, dakle 29
pa do poslednjeg dana do pred 30 godinu , da ćemo pred Novu godinu dakle ići će prijavljivanje od 1. do
15. decembra,a onda ćemo ili pred Svetog Nikolu ili pred katolički Božić ali svakako pred Novu godinu,
pošto imamo i muslimane i sve druge koji žive u našoj zemlji, dakle pred Novu godinu ćemo isplatiti
5.000 dinara svim mladim ljudima koji  se budu prijavili  po istoj  proceduri  kao i  ranije,  dakle kao
novogodišnji poklon. To je ono što fiskalno sebi u ovom trenutku možemo da priuštimo. Računamo da je
to negde oko 45 miliona evra, to je ono što možemo da izdržimo, a da nam se ne oseti dodatno ni u keš
flou i  da ne povećavamo značajno deficit  i  da na bilo koji  način fiskalno ne urušimo našu zemlju.
Nastavak investicionog ciklusa. Ja želim da vam dam još jednu preciznu informaciju , važnu vest. U
septembru mesecu, zaključno sa septembrom mesecom ,dakle na kraju trećeg kvartala, Republika Srbija
uspela je da privuče tri milijarde 11 miliona evra direktnih stranih investicija, što je rekord u istoriji
Srbije, što je gotovo neverovatno u ratnoj godini da tu imamo za 0,3 posto više od prethodne 2021. koja
je bila rekordna,što znači da možemo da očekujem nivo investicija na nivou između 3,65 i 3,9 milijardi
evra. Do kraja godine bićemo blizu rekordne prošle godine ili  možda čak i nešto ispred . Veoma je
značajno da ukažem na činjenicu da su povećali nivo investicija kineske i japanske kompanije u našu
zemlju  i  da  su sada one bile  veliki  nosilac  rasta  Republike  Srbije  po pitanju  nivoa investicija.  Te
investicije nam život znače, one nam obezbeđuju ove plate,one nam obezbeđuju ove penzije , one nam
obezbeđuju da možemo da imam ovakvu sigurnost. Što se tiče drugih stvari, želim da vam pokažem šta
će biti gotovo vrlo brzo, da ljudi počnu da se navikavaju na to da nauče to. Dakle, mi ćemo u narednih
godinu dana pet autoputeva ili brzih saobraćajnica završiti . Naime, ovaj deo do Kruševca , do Kruševca
bi trebalo da bude gotovo do, do kraja godine ,trebalo bi 30. decembra da otvorimo tu deonicu, dakle svi
čarapani, svi Kruševljani da znaju da će od Nove godine, od prvog januara da imaju autoput građani
Varvarina, Ćićevca, da imaju autoput od svog mesta do Beograda, dakle to je nekih, posle toga sat i 10,
sat i 15 minuta Kruševac- Beograd. Nastavljamo dalje da radimo na Moravskom koridoru. Ono što je
važno to je da će Surčin- Novi  Beograd ,  mi verujemo do februara meseca, do sredine februara ,
najkasnije, biti završena, mnogo lakše za izlazak na Miloš Veliki, mnogo lakše za komunikaciju ljudima
Novog Beograda, Zemuna ali i celog Beograda sa Milošem Velikim, ali i sa svim drugim komunikacijama
autoputeva ovde. Verujemo da ćemo do kraja marta završiti obilaznicu oko Beograda u potpunosti.

Spiker:
Gradimo i gasni interkonektor, a kasnije i naftnu vezu ukoliko naši rumunski partneri budu zainteresovani
da idemo ka toj strani i ukoliko ako ikada odluče u Bosni i Hercegovini, pošto znam da Republika Srpska
zainteresovana, da se gradi gasni interkonektor i prema njima. Ali ovde možete da vidite, to su ove
bordo linije ili ljubičaste linije, nije ni važno, pod ovakvim svetlom ne moram precizno ni da vidim, to je
ono što gradimo u ovom trenutku , to su gasovodi naši unutrašnji. Ovo je ovaj zlatiborski deo o kojem
smo pričali, koji treba da spoji Priboj i Prijepolje i Novu Varoš,ali zatim sa Sijenicom, a sada se radi ,iako
mnogo kasnimo, to je 2015. krenulo, Aleksandrovac-Tutin, ali sada su postavili na stotinu kilometara
cevi i  sad rade ubrzano posle lenčarenja i  milion problema koje smo imali u prethodnom periodu i
naravno veoma nam je važno da …Prahovo takođe povežemo sa Borom, Zaječarom, Knjaževcem ,
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Boljevcem , čitavim istokom Srbije do ove merne stanice ovde pred Paraćinom. Dakle, i , razume se, jug
Srbije kompletan, od Niša preko Leskovca završno sa Vranjem,Bujanovcem i Preševom. To je ono što
gradimo, Vojvodina je dobro gasifikovana, dakle tako da ovaj deo, sever Srbije dobro gasifikovan, to je
ono što radimo i to je ono što su stvari koje će da koštaju sve nas mnogo. Ono što razgovaramo sa
našim mađarskim partnerima, to je da se uvežemo dodatno, da se uvežemo još snažnije, još bolje, što
znači da na stolu su predlozi da mi postanemo suvlasnici dela njihovih nuklearnih elektrana Pakš 1 i Pakš
2. Mi bismo to platili novcem ili, ili da oni imaju udela u nekoj od naših kompanija na isti način, razume
se, da bismo to valorizovali i vrednovali na fer i korektan način. To bi nama značilo dodatnu sigurnost u
snabdevanju električnom energijom u godinama koje dolaze i naravno moramo da povećamo obnovljive
izvore energije. Tu ponovo razgovaramo dakle i od Sjedinjenih Američkih Država, Norvežana, Britanaca
do arapskih zemalja i u solar i u vetar i u sve drugo, sad imaju te posebno baterije, pa ne morate za sve
da gradite reverzibile, to je za nas sada postaje od ključnog značaja,ali tu ćemo morati da uradimo jednu
stvar ,a to je da obezbedimo da ta struja mora da ostane u Srbiji,a ne da mi damo nekome ono što je
naš resurs - vetar,a on da lepo zarađuje i da izvozi tu struju u koju god drugu zemlju hoće iako je vetar
naš, iako mu je vetrogenerator na našoj zemlji. I razmišljamo o još jednoj stvari. To smo videli da
Evropska unija sada radi, svima onima koji su na tim izvorima energije zarađivali ogroman profit u
prethodnih godinu dana, razmišljamo da uvedemo ekstraprofit kao što vidim da Češka radi i kao što
vidim da Evropska unija radi i to će biti mera koju će narod sa oduševljenjem da pozdravi, a znam da
tajkuni neće, ali  šta da radim. To je, ako izračunate da su zaradili  po deset puta više nego što je
normalno i uobičajeno, onda nešto vratite to svojoj zemlji, ne mora baš sve da bude u vašem džepu. To
su mere koje ćemo da preduzimamo, to su stvari koje su važne. Da idemo na finansijsku stabilnost.
Želim da vas obavestim, pokušaću da skratim, iako mislim da je važno za ljude da dobiju celinu slike.
Što se finansijske stabilnosti tiče, u ovom trenutku na računu imamo 253,7 milijardi dinara, što znači
više od dve milijarde evra, više smo nego likvidni, nemamo nikakav problem sa keš flouom, u ovom
trenutku dobro je da smo obezbedili  ovu milijardu iz  Emirata za tri  posto.  To dodatno snaži  naše
kapacitete i naše mogućnosti. Javni dug u ovom trenutku nam je na 53,7 posto i ja ću samo da navedem
jedan primer da vidite kako oni koji napadaju svoju državu svakoga dana u našoj zemlji, kakve gluposti
pričaju, jer oni vam pričaju u apsolutnim ciframa, pa kažu - pa, povećao vam se dug u apsolutnim
ciframa. Pa, kakve to veze ima ako vam se, ako vam je privreda više od toga ojačala. Zamislite, Srbija je
u krizi  sa dugom od 31 milijarde.  A znate koliko duguju Sjedinjene Američke Države? Možete da
odmahujete rukom, znate li, zna li iko? 1000 puta više. 31.000 milijardi. A vi mislite da smo mi u 1.000
puta boljem položaju od Amerike, pa nismo. Što se javnog duga tiče, negde dva i po puta smo bolji, jer
oni imaju 400 puta veći bruto domači proizvod. E, taman za toliko, za tu razliku između 400 I 1.000 su
naše javne finansije stabilnije, ali da sad ne govorim o Americi , smešno je pošto oni štampaju pare,
imaju fed dolar je obračunska valuta i tako dalje. Ali vam samo govorim kakve gluposti izgovaraju razni
mediji u ovoj zemlji, političari i bog zna ko sve. Dakle, stanje dobro, stabilno. Ono što će biti problem , to
je dalje jačanje američkog dolara. Mi smo izvršili četiri hedžing operacije, pretvaranja kroz svop operacije
dakle pretvaranja u evro, i dolara, i juana, i dirhama, i međusobnih, kako bih rekao, kao dvostrukih svop
operacija oko dirhama, da bismo spustili nivo našeg duga u dolarima , što je dobro, koji je bio pre samo
tri godine 28 posto, sada je završićemo ovu godinu na 12 posto, bio je čak deset posto, ali ovo snažno
jačanje dolara nas je osim što nam je podiglo cene nafte i kotacijske cene više, napravilo nam je i
problem oko  svega  ovoga.  Ali  dobro  se  držimo.  Što  se  finansija  tiče,  razgovaramo  sa  MMF-om,
očekujemo da postignemo stendbaj aranžman i verujem da ćemo uspeti,dakle da ono što je važno da
obezbedimo  punu  sigurnost  i  da  nikakvih  dodatnih  problema  ni  po  pitanju  kursa  ni  po  pitanju
solventnosti ,a posebno po pitanju likvidnosti neće biti. Što se tiče obezbeđivanja dovoljnih životnih
namirnica, kao što znate, Republika Srbija je obezbedila da imamo najjeftiniji hleb u Evropi,to je 53,5
dinara hleb "sava" za one koji su siromašni. Nemamo problema, osim što smo imali veliku nesreću sa
sušom te su i zalihe kukuruza, ali i mogućnost izvoza kukuruza značajno smanjeni zbog suše, ali nećemo
imati problema ni sa kukuruzom ni sa pšenicom, imamo dovoljne količine suncokreta, više nego dovoljno
i suncokreta možda najviše i najbolje stanje suncokreta i ulja u prethodnim godinama ,dovoljno šećera,
dovoljno kupljene soli, imamo u zalihama našim 11 miliona kilograma i soli i  11 miliona kilograma
šećera. Hoću da to ljudi znaju, dakle, da kada ostanemo bez ičega da imamo dodatno, povećali smo za
četiri puta na dva miliona konzervi, ulja na takođe 11 miliona litara , što je više od jednoipomesečne,
više od 100 dana, izvinjavam se, više od 50 dana potrošnje ukupno i da ostanemo bez čega, što nije
moguće, dakle, povećali smo količine i pasulja i graška i svega drugog ,dakle, sve za oko četiri puta u
odnosu na podatke koje sam vam davao poslednji put. Dakle, tih problema u Republici Srbiji, bez obzira
na to šta će se dešavati neće biti. A reći ću vam na kraju šta mislim da će se dešavati i zašto je sve ovo
što sam vam ispričao važno, jer ja neću da krijem, ne mislim da to treba da bude tajna za bilo koga. E,
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što se tiče zaštite životnog standard građana, želim da vas obavestim da u, od prvog novembra idemo na
povećanje penzija.  Penzioneri  će te  prve povećane,  uvećane penzije  za 9 posto primiti  početkom
decembra, a onda idemo na povećanje od još 12, 1 posto, ukupno je to povećanje, od prvog januara,
ukupno povećanje za penzionere iznosiće između 20,2 i 20,8 posto. Samo da to imate u vidu, to smo
sada precizno doneli podatke. Dakle, ukupno povećanje penzionerima, zaključno sa januarom mesecom
iznosi  će između 20,2 i  20,8 posto, što če biti  svakako značajno više ili  gotovo dvostruko više od
međugodišnje inflacije, što mislim da je zaista izvanredan uspeh i konačno da penzionerima nešto
vratimo, jer su penzije značajno zaostajale za platama u prethodnom periodu. Takođe, time će prosečna
penzija biti 30 gotovo 38.000 dinara negde oko 322, 323 evra, računajući i poljoprivredne penzije koji su
veoma male zato što nisu ni uplaćivani bili doprinosi svojevremeno. Dakle, time idemo, imali smo 2012,
prosečna penzija iznosila je 23.000 dinara odnosno 203 evra,dakle to je za nekih 60 posto povećanje
nivoa penzija  u čvrstoj  valuti,  u  evru,  ali  i  dinar  je  čvrsta valuta ,kako god okrenete.  Što se tiče
povećanja plata u javnom sektoru, ono će iznositi 12 ,5 posto , dok će plate za vojna lica , oficire,
podoficire, biti uvećane za dvadeset i pet odsto. U značajnoj meri će privatni sektor to da prati. Ono što
je važno, to je da ljudi znaju da će minimalna zarada u Republici Srbiji biti 40.020 dinara, što znači 340
evra, dakle to je najmanje što jedan građanin Republike Srbije može da primi. Ne zaboravite da smo mi
krenuli sa 15.747dinara, to je bilo 2010. godine i danas smo došli do 40.020 dinara ,a pri tome dinar nije
menjao svoju vrednost u odnosu prema evru uopšte. Samo da vidite koliko je Srbija napredovala i koliko
je Srbija drugačija uprkos svim problemima sa kojima se suočavala, i sa migratornom krizom, i sa
poplavama, i sa kovidom, i sa ratom u Ukrajini, i sa svim drugim. Dakle, to će biti minimalna zarada.
Imam jednu potpunu novinu. Dakle, uspeli smo da obezbedimo i predsednica vlade i ministar finansija su
me obavestili, pošto ovde govorimo o svima i svi će dobiti značajna povećanja, važno je da kažem da
smo mi ,kao što znate, u februaru i junu, ako se ne varam, već isplatili dva puta novčane nadoknade za
mlade ljude od 16 do nepunih 30 godina, dakle 29 pa do poslednjeg dana do pred 30 godinu , da ćemo
pred Novu godinu dakle ići će prijavljivanje od 1. do 15. decembra,a onda ćemo ili pred Svetog Nikolu ili
pred katolički Božić ali svakako pred Novu godinu, pošto imamo i muslimane i sve druge koji žive u našoj
zemlji, dakle pred Novu godinu ćemo isplatiti 5.000 dinara svim mladim ljudima koji se budu prijavili po
istoj proceduri kao i ranije, dakle kao novogodišnji poklon. To je ono što fiskalno sebi u ovom trenutku
možemo da priuštimo. Računamo da je to negde oko 45 miliona evra, to je ono što možemo da izdržimo,
a da nam se ne oseti dodatno ni u keš flou i da ne povećavamo značajno deficit i da na bilo koji način
fiskalno ne urušimo našu zemlju. Nastavak investicionog ciklusa. Ja želim da vam dam još jednu preciznu
informaciju , važnu vest. U septembru mesecu, zaključno sa septembrom mesecom ,dakle na kraju
trećeg kvartala, Republika Srbija uspela je da privuče tri milijarde 11 miliona evra direktnih stranih
investicija, što je rekord u istoriji Srbije, što je gotovo neverovatno u ratnoj godini da tu imamo za 0,3
posto više od prethodne 2021. koja je bila rekordna,što znači da možemo da očekujem nivo investicija
na nivou između 3,65 i 3,9 milijardi evra. Do kraja godine bićemo blizu rekordne prošle godine ili možda
čak i nešto ispred . Veoma je značajno da ukažem na činjenicu da su povećali nivo investicija kineske i
japanske kompanije u našu zemlju i da su sada one bile veliki nosilac rasta Republike Srbije po pitanju
nivoa investicija. Te investicije nam život znače, one nam obezbeđuju ove plate,one nam obezbeđuju ove
penzije , one nam obezbeđuju da možemo da imam ovakvu sigurnost. Što se tiče drugih stvari, želim da
vam pokažem šta će biti gotovo vrlo brzo, da ljudi počnu da se navikavaju na to da nauče to. Dakle, mi
ćemo u narednih godinu dana pet autoputeva ili  brzih saobraćajnica završiti  .  Naime, ovaj deo do
Kruševca , do Kruševca bi trebalo da bude gotovo do, do kraja godine ,trebalo bi 30. decembra da
otvorimo tu deonicu, dakle svi čarapani, svi Kruševljani da znaju da će od Nove godine, od prvog januara
da imaju autoput građani Varvarina, Ćićevca, da imaju autoput od svog mesta do Beograda, dakle to je
nekih,  posle  toga  sat  i  10,  sat  i  15  minuta  Kruševac-  Beograd.  Nastavljamo dalje  da  radimo na
Moravskom koridoru. Ono što je važno to je da će Surčin- Novi Beograd , mi verujemo do februara
meseca, do sredine februara , najkasnije, biti završena, mnogo lakše za izlazak na Miloš Veliki, mnogo
lakše za komunikaciju ljudima Novog Beograda, Zemuna ali i celog Beograda sa Milošem Velikim, ali i sa
svim drugim komunikacijama autoputeva ovde. Verujemo da ćemo do kraja marta završiti obilaznicu oko
Beograda  u  potpunosti  Sve  do  sektora  C,  dakle  kompletan  sektor  B  do  Bubanj  Potoka,  što  će
predstavljati ogromno rasterećenje za građane Beograda i rekao bih ne samo za građane Beogradu i za
sve ljude koji putuju sa severa na jug na bilo koju stranu. A zatim dalje idemo ugovaranje sektora C da
bismo se spojili sa Pančevom sa velikim mostom na Dunavu preko Vinče. Ono što čekamo narednih
godinu dana da se završi to je brza saobraćajnica prema Valjevu, dakle. To bi trebalo da bude gotovo do
septembra sledeće godine. A Ruma-Šabac je do septembra. Pomešao sam, to će do kraja sledeće godine
da bude, a Ruma-Šabac će biti za ljude, da znaju, celo ovo parče, u potpunosti gotovo do septembra
sledeće godine, dakle, za 10 meseci, 12, 11 meseci. Nema više prolaska kroz gužve u Jarku od Klenka,
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to tamo od Klenka, Hrtkovaca, Jarka, Platičeva. Imaćemo auto-put do Šapca. Šabac-Beograd biće 40, 45
minuta. Mi ćemo nastaviti da ulažemo u železnice, razgovaramo se Evropljanima oko i završavamo, već
su krenuli radovi, Niš-Brestovac 26 km južno od Niša, kao i na pruzi Niš-Dimitrovgrad. Radimo brzu
prugu Beograd-Niš, rastu troškovi, ali zaista tu imamamo veliku podršku Evropske unije, hvala im na
tome i razmišljamo dalje da se spajamo sa Vrbnicom prema Crnoj Gori jer nam je pruga u užasno u
stanju posebnu u tom delu, dakle, prijepoljske i pribojske opštine, gde moramo pod hitno da radimo
velike reparacije. Nastavićemo, a do kraja 2025. mi ćemo imati u potpunosti završenu prugu kroz
teritoriju Republike Srbije prema Mađarskoj. Zašto vam ovo pokazujem? Zato što smo do sada uspeli da
ne odustanemo ni od jedne velike investicije uprkos svih ovih krizi koja nas je zadesila jer znamo da nam
je to važno i da nam je to uslov za rast svega. I ono što je sad za vas verovatno najvažnije. Reći ću
nešto oko, i time završavam. Reći ću posle svih ovih čini mi se važnih stvari, da bez obzira na to šta mi
mislili i kako misli o politici Evropske unije po pitanju Kosova i Metohije, a niti sam srećan niti ćeu ikada
biti srećan zbog njihovog odnosa prema nama, jer za njih teritorijalni integritet Ukrajine je sveta stvar, a
teritorijalni integritet Srbije važi ali bez Kosova. Onda vam je sve jasno. Bez obzira na to, Srbija i njena
Vlada moraće da nastave i da rade na mnogo reformi na svom evropskom putu u okviru vladavine prava.
Pre svega, moraće da rade vredno i na brojnim infrastrukturnim projektima, moraćemo da radimo na
usklađivanju viznih režima zato što bi mnogima mogle da padnu na pamet različite vrste akcije protiv
Republike Srbije i da tako nešto ne uradimo, a mislimo da je to u redu i fer prema našim partnerima u
Evropi. Ono što za nas predstavlja problem a što nosi, rekao bih, sve klastere, sva poglavlja, kako god
da okrenete, jeste situacija na Kosovu i Metohiji i jeste usklađivanje naše sa spoljnom politikom Evropske
unije. Mi na dnevnom nivou, želim ljudima da kažem, razgovaramo o deklaracijama i usklađivanju sa
spoljnom politikom Evropske unije.  U rukovodstvu Republike Srbije na dnevnom nivou,  bukvalno.
Naravno da ponekad postoje različiti stavovi, naravno da postoje razgovori između nas, naravno da
postoje ne uvek nepodeljena mišljenja, ali mi nikada nećemo govoriti ili izlaziti pred naciju a da nemamo
u potpunosti jedinstven stav, zato što bi sve drugo
bilo loše za našu zemlju. Mi mislimo da smo svoju politiku postavili dobro, ali su okolnosti naravno
menjaju. Ii dalje smatramo da nije fer da mnogi imaju odnos prema Srbiji kao da se ništa nije dogodilo
1999. i 2008. godine. Voleli bismo da žele da razumeju našu poziciju mnogo više, mnogo jasnije i mnogo
bolje, ali to neće biti slučaju. Mi ćemo se ponašati i rukovoditi se u skladu sa interesima Republike Srbije
i verujte mi da nikome nismo dužni ništa, nikome. Jer oni kojima smo mi uveli sankcije 230 dana su
nama uveli posle tri dana a da ih niko nije ni pritiskao. Niko mi ništa ne dugujemo. I ovo ne radimo zato
što imamo samo korist, što bi neko rekao, zbog cene gasa na 65% količina ili zbog toga što će nas samo
podržati  u  Savetu  bezbednosti,  što  je  takođe  legitiman  pristup.  Ovo  radimo  zbog  poštovanja
međunarodnog  javnog  prava  i  radimo  i  zbog  poštovanja  sebe,  ovo  radimo  i  zbog  poštovanja
elementarnih moralnih principa jer znamo šta su sankcije nama radile. I sebi dajemo za pravo da takvu
poziciju držimo. Do kada ćemo je zadržati? Zadržaćemo je do trenutka dok šteta koja se bude nanosila
Republici Srbiji ne bude toliko veća od svega drugog da ćemo morati da priznamo da je želja nekih da
unište poziciju Republike Srbije takva da moramo da prihvatimo neku drugačiju realnost. Da li u ovom
trenutku imamo konsenzusa oko toga iako postoji ideja? Nemamo konsenzus, jer da budem iskren i ja
sam nešto oprezniji prema promeni politike ili dnevnom reagovanju, tako da možda će buduća Vlada da
donese i neku drugačiju odluka, ali do sada takvih odnosa nismo imali. Ja neću bežati od toga da vam
kažem i da smo promenili neku odluku ukoliko budem video da prosto ne možemo, da ne možemo dalje,
da ne možemo više. U ovom trenutku mislim da ne ugrožavamo naše vitalne nacionalne interese time što
štitimo svoju moralnu, časnu poziciju, međunarodno javno pravo i politiku koju Republika Srbija zastupa.
Hvala na pažnji. Izvolite ako imate pitanja.
Moderator
Hvala Predsedniče. Izvolite. Agencija Tanjug Julija Bakić, izvoli.
Novinar
Dobar dan predsedniče. Tri pitanja za vas. Prvo se odnosi na energetiku i na naftu. Šta zaista možemo
očekivati na zimu ako Srbija ne uspe da se izbori i da Brisel promeni stav o derogaciji, odnosno o izuzeću
Srbije za uvoz ruske nafte? Spomenuli ste u izlaganju predlog Nemačke i Francuske. Da li ste u Pragu
konkretno razgovarali sa Šolcem i Makronom o tom predlogu i šta su vam rekli? I treće pitanje. Juče je
šef Kancelarije Evropske unije u Prištini rekao da rok za preregistraciju automobila sa srpskih tablica na
RKS treba produžiti. Očekujete li da će se to i dogoditi? Hvala.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije
Što se trećeg pitanja tiče, nadam se a ne očekujem ništa. Što se drugog pitanja tiče, da. Razgovarao
sam sa Šolcom i Makronom o Kosovo i Metohiji i to je sve što mogu da vam kažem. Sve ostalo sam čini
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mi se nedvosmisleno reka u svom uvodom izlaganju. Što se vašeg prvog pitanja tiče, platićemo skuplju
naftu. Bar naredne dve godine ćemo morati da plaćamo skuplju naftu, zato što sve što bismo mogli da
koristimo, barže, tu sad ima, mesto se zove Ćernavoda ili tako nešto u Rumuniji, oni mogu da dovukao
naftu dotle, mi odatle možemo da angažujemo kompletan GRB, ali opet je to mnogo skuplje i mnogo
komplikovanije, prosto druga su vremena. Druga su vremena i zato moramo da diversifikujemo i naftne
izvore, ali moramo da gradimo nove naftovoda i zato idem u tu akciju odmah. Platićemo skuplje. I sad
pogledajte kako je to licemerno i kako to izgleda. Mi razgovaramo tamo kako da se pomogne zemljama
koje su ugrožene i koliko će Evropska unija da izdvoji novca iz sredstava. Pa, što da izdvajate novac kad
ste mogli nas da ostavite na miru da manje para potrošimo, pa ne morate da nam dajete pare. Ne
razumem smisao. A najveće licemerje je to što oni koji nam drže prilike o sankcijama su sebe izuzeli iz
sankcija. Jer Hrvatskoj je potrebna takozvano vakum gasno ulje. One su sebe izuzeli i to kupuju od Rusa,
a Srbiji ne daju da to isto uradi. Razumete o čemu mi pričamo. A oni su uveli sve sankcije Rusiji a mi
nismo. Gde je logika? I ko ste vi da odlučujete o tome šta će Srbija da radi? Vi stvarno mislite da sam ja
glup kad oni kažu pa to je glasala Mađarska. Nije niko glasao nego dovoljno je da jedan kaže da nije
saglasan sa tim i nema konsenzusa za promenu odluke, jer je stara odluka bila, stara odluka je bila ta da
mi ne budemo izuzeti. Evropske komisija je došla sa predlogom da budemo izuzeti, pojavi se jedan i još
dve zemlje podrže. Vidi se da nema konsenzusa, nema šta drugi da glasaju za celinu dokumenta. Za sve
te priče glasala je Mađarska ovako i onako. Mađarska nam je iskreni prijatelji. Mađarska je rekla i taj dan
na panelu da je protiv toga. Rekla je i Bugarska, rekla i Grčka, rekla i Albanija koja nije članica Evropske
unije. U krajnjoj liniji rekla je Evropska komisija. Ali znate, države članice. I sad hoćete da vam ja
objašnjavam njihove igre, kako oni to sve igraju. Pa dobro, možda smo glupi, ali nismo baš mala deca da
nam... Možete jednom loptu kroz noge nam proturite a ne može baš 10 puta. Ne ide. Naučimo na to. Ali
ne moraju ljudi da brinu, mi ćemo se snaći, biće nam troškovi veći. Biće nam troškovi veći, ali kao što
vidite, ono što mene brine i zbog čega, ne bukvalno već metaforično, mi nije lako i ponekad vam dođe da
zaronite glavu u ruke, to je što sve što smo radili 10 godina, sve što smo uštedeli, sve što smo napravili
ozbiljnu zemljom potrošićemo za godinu dana. Ali za to i služe takva vremena. Dobra vremena da biste u
teškim vremenima mogli da preživite. Mi ćemo da radimo... Sve ovo zašto držimo ovako niske cene
struje i gasa. Naravno zbog zaštite stanovništva. Ali još važnije. Izvinjavam se ljudima što im se ne
dodvoravam u ovom trenutku, a možda će razumeti da je to ustvari najbolji posao za njih. To radimo
zbog kompanija, to radimo zbog preduzeća. To je suština naše politike u ovom trenutku. Ove cene
držimo da bismo zaštitili firme i preduzeća. U nekim okolnim zemljama neću biti šoping molova do marta.
Niko ne može da plati cenu struje i cenu gasa, a mi hoćemo da zaštitimo naša preduzeća. Ne možemo da
idemo sa novim finansijskim efektima. To može da radi Nemačka i zato će Nemačka da bude najjača
posle ovoga, iako je težak udar na nju. U Evropi naravno Nemačka će biti najjača, kao što će Amerika da
bude strahovito jaka. Mi hoćemo da zaštitimo da nam preduzeća ne ispadaju iz lanca proizvođačkog iz
lanca snabdevanja i svega drugog. Hoćemo zaštitimo privredu. Zato držim ovako niske cene koje mi
pokrivamo i subvencionišemo iz države. To je suština naše politike. To mi je bila najvažnija stvar i eto,
tako vam se uvek desi. A inače što se ovoga tiče za Kosovo, sad ću da vam ispričam nešto što niste
znali. Devedeset devete godine trebalo je Mađarska da kopnom napadne Republiku Srbiju. Viktor Orban
mi je portvrdio i rekao mi je da smet to da javno kažem. Od njega je američki predsednik Bil Klinton
tražio, kao i Britanci, da napadne Republiku Srbiju sa severa da bi nam razvukli snage sa Kosova gore na
sever Srbije na Vojvodinu, dakle, što je Viktor Orban odbijao. Ali je bio veliki pritisak i onda mu je u
tome da odbije taj pritisak u Beloj kući pomogao Gerhard Šveder. Onda je on otišao u Veliku Britaniju,
imao zvaničan razgovor sa Blerom, otišao da poseti Margaret Tačer, pozvonio na vrata, pričam vam uz
njegovu dozvolu, dakle. Pozvonio na vrata, otvorila je vrata Margaret Tačer i rekla mu je mnogo mi
smeta to što si odbio da napadneš Srbiju. Zbog toga će više britanskih vojnika da pogine. Sad vi tražite
od nas poverenje. Šta? U odnosu na te ljude. Znači, trebalo je da budemo kopnenim putem napadnuti da
bi nam razvukli snage. Treba da pričam o nekoj velikoj ljubavi. Naš račun, naši interesi i to je to. Kao što
su nam, ne ljutite se, nikad neću zaboraviti, hvala ruskom predsedniku što je sprečio da Srbija bude
genocidna država u Savetu bezbednosti UN. A oko sankcija, dan im nije trebalo da uvedu, iako ih niko
nije pritiskao ni oko čega. To su dobrovoljno uradili. Šta da radite. Izvinjavam se što Srbiju volim najviše
i volim činjenicama da gledam u oči, a ne nečijim navijačkim opredeljenjima. Izvolite.
Moderator
Katarina Ćorac, Televizija Prva. Katarina izvoli.
Novinar
Dobar dan predsedniče. Ja imam za vas dva pitanja. Prvo se tiče izbora u Republici Srpskoj. Hajde do
toga da krenemo. Naime, nakon izbora postojale su tvrdnje da su oni namešteni na Andrićevom vencu, a
zatim i Danas preneo reči Branislav Borenovića, koji je rekao da se niste mešali. Pa, jeste li? To je bilo
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prvo pitanje i drugo je - pretpostavljam da ste ispratili čitava dešavanja ispred redakcije Informera
nakon intervjua sa silovateljem, ali se do sad niste oglašavali, niste davali svoje mišljenje i stav povodom
cele situacije, pa koji bi bio vaš stav povodom svega što se desilo? Hvala.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Što se tiče prvog pitanja, nije moje kao predsednika Srbije da se mešam u opredeljenja naroda u
Republici Srpskoj. Ja sam imao veoma dobru saradnju, i danas je imam, sa predsednicima, ili članovim a
Predsedništva, kako hoćete, pošto se to promenilo ili se menja Cvijanović i Dodik, ali i sa svakim ko će
biti za pet godina svaki predsednik Srbije koji mene bude zamenio uvek će imati dobru saradnju. Moje je
… moje je samo da sačekam zvanične rezultate izborne komisije i tog trenutka ću onome koga izborna
komisija proglasi za pobednika čestitati. Mislim da su tu stvari jasne i mislim da je to fer i mislim da je to
pošten odnos, najpošteniji mogući. A vidite, taj bezobrazluk o kojem su ti isti govorili do juče kako imam
svog favorita i kako upravljam Republikom Srpskom, onda odjednom kažu Vučić sedi, kaže, na dve
stolice. Pa ne sedim na dve stolice, nesrećnici jedni, već to je posao nekih drugih ljudi da o tome donesu
odluku, ko će da vlada u Republici Srpskoj, a moje je da budem u najbližim odnosima sa bilo kim ko
bude vladao. A, šta ćete, takve ljude imate, samo da nešto naškode svojoj zemlji i to je to. Što se tiče
drugog pitanja, ne znam šta da se izjašnjavam. Jedino što mogu da se izjasnim, što se mene tiče, to je
da jesam za pooštravanje kazne silovateljima, iako znam da to nije jednostavno jer se to poredi sa
nekim drugim krivičnim delima, postoje tu neke zakonomernosti. Ali, evo, ako mogu da utičem na
zakonopisce i zakonotvorce, dakle i one u Vladi i one u Narodnoj skupštini, to je da se dodatno povećaju
kazne za silovatelje, jer ako je neko osuđen 2007 ili osme, on izlazi 2022, iako ga je sudija gotovo
najvećom kaznom mogućom za to krivično delo kaznio, posle relativno kratkog vremena za tako teško
krivično delo on izlazi na slobodu. To je mera koju mogu da podržim. Ako me pitate da sam novinar, a
nisam, da li bih takav intervju radio - verovatno ne, ali licemerje onih koji protestuju i koji bi da tuku
urednike i novinare, a pričaju o zaštiti novinara, je toliko da nemam reči. Ja sam negde, pošto sam …
pogledajte vi kakvo je to licemerje. Pogledajte ljudi. Samo pre dva-tri meseca nije bilo protesta. Ovo je iz
tabloida "Danas" koji je u vlasništvu, mislim, Junajted grupe, je l' tako? Intervju je dao pravosnažno
osuđeni silovatelj, pedofil ili … samo što on siluje dečake. Vidite? Reč je o Goranu Jeftiću, onom glumcu,
koji je u Somboru vršio protivpravne polne radnje nad dečacima, maloletnim dečacima. Dao je intervju,
još nam drži političko predavanje i kaže nam "kreni - promeni". Je l' ovo tako, ljudi? Pa što tad niste
protestvovali? Što tad niste protestvovali? Za pedofila, homoseksualca, silovatelja, šta god, sve zajedno?
Još nam drži političke pridike kako treba da se ponašamo. Pa što nije bilo protesta? 'Ajd' pustite sve ljude
i sve novinare da rade svoj posao, pa makar ga i ovako radili, pa me niste čuli da sam se oglašavao po
ovom pitanju jer bi i to bilo mešanje u uređivačku politiku. A nemojte da se folirate da ste vi povređeni
ne znam čime, kad u stvari  sve što vas se tiče su politički  protesti.  A što se ozbiljne politike tiče,
spreman sam čak i  da sam preduzmem zakonodavnu inicijativu, ukoliko ne bude to došlo iz Vlade
Republike Srbije, da se poveća kazna za krivično delo silovanja. I inanče za fizičko nasilje nad ženama,
kojeg se užasavam, a posebno kada vidim i one koji su u tom nasilju učestvovali, da drže pridike ljudima
koji se toga groze. Ali i sve to da ostavimo po strani, i za to moraju kazne da budu mnogo jače i veće i
da zamolimo ljude iz centara za sociijalni rad da uvek imaju pre svega … lakše je počiniti nekada i
nepravdu, provoditi meru dodatne predostrožnosti i zaštititi i majku i dete, negoli pogrešiti na drugu
stranu pa nam se dogode ovakve strašne stvari kao u Vršcu. Izvolite. Ali je nefer da ja držim predavanje
ljudim koji rade i inače tako težak posao, kao što su ti, obično fantastični ljudi u našim centrima za
socijalni rad.
Moderator:
Hvala. N1, Sanja Sovrlić. Sanja …
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Još dva pitanja, 'ajde.
Sanja Sovrlić, novinar N1 TV:
Dobar dan. Sanja Sovrlić, N1 televizija. Kako će na severu Kosova biti dočekan 1. novembar, kada ističe
rok koji je Vlada Kosova dala za preregistraciju i da li će do tada biti neke runde dijaloga na temu
tablica? Kada govorite  o  tom nemačko-francuskom dokumentu,  vi  ste  između ostalog rekli  da on
podrazumeva prihvatanje realnosti. Zar nije na neki način …
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Iz njihovog ugla prihvatanje realnosti.
Sanja Sovrlić, novinar N1 TV:
Iz njihovog ugla, tako je. Tako je. Da li je …
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Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Da me precizno citirate, pošto …
Sanja Sovrlić, novinar N1 TV:
Da  li  je  to  na  neki  način  i  Briselski  sporazum,  kao  i  dogovor  o  Zajednici  srpskih  opština,  koji
podrazumeva integraciju severa u kosovsko društvo. Zatim, da li će Vlada biti formirana u zakonskom
roku. I poslednje pitanje, pošto se pozivate na Plan 2020/25, da li je neka institucija taj plan usvojila, s
obzirom da smo ranije imali iz Vlade na neki način i demanti da je taj plan zvanično usvojen?
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Ne razumem, ko je demantovao?
Sanja Sovrlić, novinar:
Pozivate se često na Plan 2020 .. a Srbija
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
A ko je demantovao?
Sanja Sovrlić, novinar N1 TV:
Pa, Transparentnost Srbija je, ja mislim ima dve godine od toga, pitala Vladu Srbije da li je usvoj…
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Transparentnost Srbija, znači? Odlično. Dobro. Zahvaljujem se.
Sanja Sovrlić, novinar N1 TV:
… da li je neka institucija taj plan usvojila, ako možete da pojasnite.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Zahvaljujem se.
Sanja Sovrlić, novinar N1 TV:
Hvala.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Dakle,  što  se  tiče  pregovora  i  razgovora,  ne  znam  da  l'  će  ih  biti.  Vidim  da  im  odlično  ide  ta
preregistracija. Srbi kako su slušali milozvučni glas Aljbina Kurtija, njih devet se do sada prijavilo za
promenu tablica, od devet hiljada tablica. Svaki hiljaditi, tako da, dobro im je išlo to do sada. Toliko o
poverenju Srba u Aljbina Kurtija i njihove institucije. Da li će nešto da preduzmu ili neće, ne znam.
Svakako, preduzimali ne preduzimali, Srbima predstoji teško vreme, kao i svima nama. Jer šta god da se
desi, na kraju krajeva, njihovi partneri iz Kvinte biće uz njih. Kako god. Nisam sve ovo razumeo oko
realnosti i svega drugoga. Pa naravno da ja znam kakva je realnost, i zna svako u Srbiji, samo se neki
prave blesavi pa se prave da ne znaju. A ponajviše u medijima koji svakoga dana nam sole pamet kako
bi trebalo da prihvatimo nezavnisno Kosovo kao činjenicu i kao realnost, a onda dobiju napad patriotizma
pa nam kažu: pa trebalo bi da bude deo kosovskog društva. Pa, nije problem da bude deo kosovskog
društva, imali smo mi pokrajinu Kosovo i u Titovom sistemu, nije to problem bio. Problem je bio u tome
da li Kosovo može da bude nezavisno ili ne može. A o tome Briselski sporazum ne govori ništa. Neki su
hteli da govori, pa smo se mi izborili  da to izbacimo. Neki su hteli da o tome govori i Vašingtonski
sporazum, pa smo se izborili i to izbacili. Što se tiče Srbije 20/25, pa mislim da su sva ministarstva u
skladu sa tim i svoje planove pravila, a da li jesu ili nisu, morate da pitate Anu Brnabić. Ja se pozivam na
Planove 20 … Srbija 20/25. Zbog čega? Zato što su to veliki investicioni poduhvati, zato što su to strašno
dobre i strašno važne stvari za nas. I ako možemo da pratimo 70-80% Srbija 20/25, a ja vam sad
kažem, do kraja 2025. biće plata prosečna u Srbiji 900 evra. U Srbiji, u Beogradu će ići na, bogami,
1.150 u tom trenutku. Prosečna plata. Kao i penzija 450 evra što će biti do kraja 2025, samo da nam se
ne desi nešto gore. A šta predviđam da će da se desi? Predviđam da će svi pritisci biti mnogo teži, to
sam zaboravio da kažem, i mnogo veći. Danas postoji opšte raspoloženje na Zapadu da će sa lakoćom da
pobede ruskog protivnika i da je pitanje trenutka samo kada će da bude kraj. Ja mislim, i uopšte ne
govorim iz  bilo  kakvog navijačkog ugla,  da će stvari  biti  mnogo teže,  da ćemo videti  mnogo više
razaranja, mnogo više poginulih na svim stranama, mnogo teže sukobe koji će i nas dovoditi u još
neuporedivo težu političku situaciju u periodu koji je pred nama. Što je veoma važno. A naravno, veoma
važno i zbog dodatnih pritisaka koji se tiču Kosova i Metohije. Izvolite, ako imate još jedno pitanje pa da
privodimo kraju.
Moderator:
Izvolite. Gordana Uzelac, Televizija Pink:
Gordana Uzelac, novinar TV Pink:
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Dobar dan, poštovanje. Imam dva pitanja. Premijer prištinskih … privremenih prištinskih institucija Aljbin
Kurti, čini se, rekao je da Rusija pokušava, zajedno sa Srbijom, da destabilizuje Kosovo. Da li vi ovo
tumačite kao neku najžešću kampanju protiv Srbije i šta je naše, da kažem, oružje za odbranu? S druge
strane, ovde u Srbiji opozicija kaže da ako Srbija bude izolovana, nama preti sudbina Belorusije, pa kako
vi to komentarišete. I moje drugo pitanje, izvinjavam se, ovaj …
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Treće .
Gordana Uzelac, novinar TV Pink:
Da. Dobro, treće. Juče je u Saboru hrvatskom poslanik Hrvoje Zekanović, mislim da ste odgovorili na to i
juče ali …, rekao da je premijer Hrvatske Andrej Plenković sprečio vaše orgijanje u Jasenovcu. Međutim,
ta kampanja se time nije završila. Danas Plenković nastavlja sa ucenama, čak i tekstovima možemo
pročitati da ste vi smešni denacifikator Balkana i da Srbima nudite …
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Denacifikator.
Gordana Uzelac, novinar TV Pink:
Tako je, rekla sam to. I da, ovaj, da nekako nudite Srbima gorivo na taj način da ukoliko nema nafte,
ima mržnje prema Hrvatima. Pa kako vi to … kakva je vaša reakcija?
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
A podsvest je čudo i autoprojekcija. Mogli bi oni bez svake nafte, al' bez mržnje prema Srbima i Vučiću
teško. Teško da im dan prođe. Pokažite mi dan da nije objavljen neki tekst protiv mene iz Srbije u
hrvatskim medijima. Jedan dan mi pokažite. Ne postoji taj dan. Toliko o tome ko govori istinu. Pa, jesmo
mi njima zabranili negde da dođu ili njima smeta cvet koji treba da položim? Problem je u cvetu, to se
zove  orgijanje.  Ja  sam mislio  da  je  orgijanje  nešto  drugo.  Al'  da  položi  neko  cvet  mučenicima,
stradalnicima, da to bude orgijanje? Da s' ti živ i zdrav, Hrvoje još sto godina, bog da te poživi tako
pametnog i mudrog. Šta još da mu odgovorim? Šta * da mu kažem? I ne moraju da brinu oni, imaće
Srbija nafte. Imaće Srbija i nafte, i gasa i struje. Jer, znate, ja sve što predstavim narodu, ja uvek
govorim istinu. Ali to uvek u još za nijansu mračnijoj i težoj noti i pesimističnijoj. Suviše smo mi dobri
domaćini, za razliku od nekih ranije, i za razliku od mnogih drugih u okruženju, da bismo dopustili da
Srbija propadne ili da Srbija nema rešenje. Što se vašeg drugog pitanja tiče, da budemo izolovani, Srbija
neće dozvoliti samoizolaciju i to svakodnevno slušam i Anu, i Selakovića, i Đurića, i sve druge. Mi to sebi
ne možemo da dopustimo i nećemo to sebi da dopustimo, tak da … I nismo blizu toga. Tako da, uvek
ćemo preduzimati mere da bismo tako nešto sprečili, ali takođe, za razliku od tih koji nas za to kritikuju,
mi imamo i principe i smatramo da je moral važan u politici. A o kakvom moralu da vam govore oni koji
su mene optuživali  u martu i  februaru mesecu, da ću 3. aprila da uvdem sankcije jer sam se već
dogovorio sa Zapadom i ambasadama da ću da uvedem sankcije Ruskoj Federaciji, a oni tobož' neće, a
završili se izbori i oni 3. aprila potrčali u te ambasade i javno govore o tome da su za uvođenje sankcija
Ruskoj Federaciji, a gle čuda, veleizdajnik Vučić još nije dozvolio uvođenje sankcija. Kakav li vam je to
moral? U svakom slučaju, nadam se da ljudi danas znaju nešto više, nadam se da su dobili neke dobre,
neke ne sasvim dobre, posebno po pitanju Kosova i Metohije svakako ne dobre vesti, ali bar da znaju šta
je realnost sa kojom se mi suočavamo, kakvi su problemi pred nama i kako da iz rešavamo. Hvala vam i
izvinite što sam vam oduzeo ovoliko vremena.
Moderator:
Hvala, predsedniče.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Na šta vam nisam odgovorio, Gordana? Vaše prvo p… Što se Kurtija tiče, ne znam šta bih vam drugo
rekao. Ne znam šta bih vam drugo rekao. Oko Vlade? Biće, naravno, u ustavnom roku, podrazumeva se.
To se podrazumva valjda. Znate.
Gordana Uzelac, novinar TV Pink:
Ali više puta ste nam davali neke rokove koji su …
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Da, davao sam i izvinjavam se ljudima zbog toga, ali ne mislim da to menja suštinu. Znate šta nam se
sve dogodilo u prethodnih dvadeset dana i kakve smo sve promene imali sa različitim događajima.
Svakako će biti u ustavnim rokovima i neće biti u ponoć kada mi moramo da pustimo, kada smo bili
opozicija,  nekoga u  ponoć da se  nečija  vlada formira.  Dakle,  biće  formirana u  ustavnom roku,  u
normalno i pristojno vreme, i opozicija može da se pripremi i da radi sve što je njen posao. Onako kako
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Medij:
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Emisija:

Početak Trajanje
Emisija

Prilog

08.10.2022

Specijalna emisija/RTS1
08.10.2022 07:00:00 960:00
08.10.2022 10:00:00 84:17

Pogledaj video prilog

Autori:
Teme:

RTS1

Redakcija
Vojska Srbije

Naslov: Obraćanje Aleksandra Vučića

to funkcioniše u svim civilizovanim zemljama. Hvala vam najlepše i srećan rad vam želim.
Moderator:
Hvala, predsedniče. Drage kolege, hvala vam. Ovim je današnje obraćanje završeno.
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Dozvolite...
08.10.2022 12:00:00 60:00
08.10.2022 12:21:00 5:48

Pogledaj video prilog

Autori:
Teme:

RTS2

Redakcija
Vojska Srbije

Naslov: Proslava mature

381

Snimali smo susret povodom proslave 35 godina mature srednje vojne škole Ratnog vazduhoplovstva
JNA iz Rajlovca kod Sarajeva. Veliki broj ljudi iz svih bivših jugoslovenskih republika, nekada školskih
drugova, prisustvovao je obeležavanju 35 godina mature i poseti nekadašnjoj kasarni. Svi prisutni, bez
obzira na sve što se u međuvremenu izdešavalo, smatraju da su "braća zauvek".
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08.10.2022 12:00:00 60:00
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Pogledaj video prilog

Autori:
Teme:

RTS2

Redakcija
Vojska Srbije

Naslov: Svečanost u Vojsci Srbije

675

Voditelj:
Svečano je obeleženo i 90 godina Atomsko-biološko-hemijske službe Vojske Srbije i formiranje prve
jedinice  za  protiv  hemijsku zaštitu  u  našoj  vojsci.  Svečanosti  su  prisustvovali  zamenik  načelnika
Generalštaba generalpotpukovnik Petar Cvetković, visoki oficiri i pripadnici službe ABHO i brojni gosti.
General Cvetković uručio je povodom praznika zlatne plakete Vojske Srbije Centru ABHO i 256-tom
bataljonu ABHO. Dan Atomsko-biološko-hemijske službe, obeležava se 28. septembra u spomen na dan
kada je 1932 godine počelo formiranje prve regularne jedinice protiv hemijske zaštite, Barutarskog
bataljona Vojske Kraljevine Jugoslavije u Zavodu Obilićevo u Kruševcu.
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Pogledaj video prilog

Autori:
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RTS2

Redakcija
Vojska Srbije

Naslov: Dozvolite

26

Snimak emisije Dozvolite.
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08.10.2022 12:00:00 60:00
08.10.2022 12:12:00 0:37

Pogledaj video prilog

Autori:
Teme:

RTS2

Redakcija
Nebojša Stefanović

Naslov: Venci na spomen obeležje Tepiću

525

Voditelj:
Položeni  su venci  na spomen obeležje narodnom heroju Milanu Tepiću.  Vence su položili  ministar
odbrane, Nebojša Stefanović u pratnji  visokih vojnih oficira,  porodica Milana Tepića i  predstavnici
Ministarstva za boračka pitanja, SUBNOR-a, Grada Beograda i  Kluba generala i  admirala. Ministar
odbrane podsetio je i na to da je sa Tepićem poginuo i vojnik Stojadin Mirković, koji je uprkos naređenju
ostao u svog komandanta i pomogao da se digne u vazduh skladište municije, kako ne bi palo u ruke
hrvatskoj vojsci.
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08.10.2022 12:00:00 60:00
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Pogledaj video prilog

Autori:
Teme:

RTS2

Redakcija
Nebojša Stefanović

Naslov: Dan artiljerijsko-raketnih jedinica

863

Voditelj:
Obeležen je Dan artiljerijsko-raketnih jedinica za protiv- vazduhoplovna dejstva. Svečanosti u kasarni
Banjica, prisustvovali su: ministar odbrane Nebojša Stefanović, komandant Ratnog vazduhoplovstva
general potpukovnik Duško Žarković i najviši oficiri i pripadnici Artiljerijsko-raketnih jedinica za protiv
vazduhoplovna dejstva.
Nebojša Stefanović,ministar odbrane:
Na vas ljude u ovom stroju i sve one ljude koji danas nisu sa nama, a jesu u sistemu nše odbrane,
računamo kao jedan štit koji štiti zemlju od svakog izazova, koji može da nam se dogodi. Branili su
artiljerci to nebo iznad naše otadžbine, odlučno oduvek. Ne odstupajući od tog zadatka bez obzira kakva
se sila na nas namerila. Neobeshrabrujući se ni na trenuta to što su neprijatelji bili dakelo nadmoćniji.
Voditelj:
Na svečanosti su nagrađeni i pohvaljeni najbolji pripadnici.
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Društvo
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Strana: 8,9

Autori:
Teme:

Blic

Ivana Anđelković
Vojno zdravstvo

Naslov: Na početku smo novog talasa korone
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Ivana Anđelković
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Evropski Beograd
40

Strana: 21

Autori:
Teme:

Alo

Redakcija
Ministarstvo odbrane; Vojska Srbije

Naslov: DAN ODBRANE BEOGRADA
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